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Trøndelag fylkeskommune

Lars Bang, Bodø kommune

Hvordan planlegge anleggs-

utbygging i tråd med 

aktivitetsprofilen

Henger dette godt nok sammen, med 

kunnskapsgrunnlaget?

- Med fotballhall og stier som eksempel



STImuli – fra senga til Bestemorenga

2009- pågår delvis enda + kyststi

• Mål: etablere godt merkede og tilrettelegge 

rundtur-løyper mindre enn 500-meter fra der 

folk bor

• Oppgradert 40 km turveier, 80 km løyper skiltet

• Rundløyper og nye løyper, 

• Sentrumsnært -

• Bieffekter: P-plasser, Gapahuker, rasteplasser, 

treningsparker, toaletter, kart

• Informasjonstiltak, turkort, ti på topp, osv



STImuli – fra «Senga til Bestemorenga» 

2009 > fortsatt   

• «– Før har vi nok tatt friluftslivet litt for gitt, og 

heller investert i idrettsanlegg. Men, vi får mer 

folkehelse hvis vi investerer fire millioner i 

friluftsliv, enn om vi bruker 400 millioner til 

en ny hall,» mener Fjærvoll



Kyststi Bodø – 6,5 km
• Bystyret har vedtatt 

utbygging innen 2023

• Satt av vel 52 mill. NOK 

• Vektlegging av robuste 

løsninger, god landskaps- og 

naturtilpasning og 

tilgjengelighet for alle

• Arkitektkonkurranse 2018

• Forprosjekt 2019

• Detaljplanlegging pågår

• Anbud og igangsetting i 

2022



Nordlandshallen, bygd i 1991



2014 - 2017

• 2013: Syv innspill om 

nye fotballhaller

• Svart ut med; først 

ferdigstille «kunstgress-

banepakken, deretter bør 

klubbene samles om en 

stk. hall. Økonomi ikke 

vurdert



Bodø idrettsråds prioriteringsliste
Vedtatt på årsmøtet 18. april 2018.

Vedtaket sier ikke noe om eierskap, finansiering, drift, etc.

Bodø Idrettsråd og idrettslagene forventer at kommunen i stor 

grad finansierer og drifter.

1. Klatrehall

2. Flerbrukshall Rønvik

3. Skarmoen – Alpinanlegg

4. Ishall (ideelt sett samlokalisert med andre idretter/arenaer)

5. Fotballhall

6. Friidrettshall

7. Velodrom

8. Svømmehall

9. Flerbrukshall Grønnåsen 

10. Ny turnhall



Behovsvurdering/analyse. Ulike hensyn:

• Anlegg og/eller aktivitet

• Vedlikehold/rehabilitering / nye anlegg

• Vinter/sommer, ute/inne  

• Sentrum, bydeler, skolekretser, distrikt 

• Spesialanlegg / flerbruk 

• Gratis / Kommersiell   

• Bredde / topp , (egen-) / organisert

• Kommunal / privat > driftsmodell

• Arrangement/næringsliv/turisme



Plan for idrett og friluftsliv 2019 - 2022

• Link til planen:

• https://bodo.kommune.no/pfif/



Om fotballhall pfif 2019-2022,

Bystyret tiltrådte følgende formuleringer:

• Det er god anleggsdekning for fotball

• Investering og drift av en eventuell ny fotballhall 

bør løses av klubbene selv. Bodø kommune kan 

være behjelpelig med å se på tomteløsning.



Kommunevalg 2019 – ny politisk 

samarbeidsplattform 2019-2023

• Partene er enige om å legge til rette for 

realisering av ishall, fotballhall på 

Mørkved, idrettshall i Rønvik og nytt 25-

meters basseng på Tverlandet.



Plan for idrett og friluftsliv 2019 – 2022

Bodø kommune

Formål med planen:

• …for å kunne søke spillemidler…

• …styringsredskap for politikk og adm…

• …stake ut kursen for kommunens idretts- og friluftspolitikk…

• …sikre behovsrettet anleggsutvikling…

• …sammenhengen med andre planer, arealbehov…

• prioritert og uprioriterte handlingsplaner  

• Gjennom planen skal man unngå prioriteringer på bakgrunn av 

kortsiktige behov og press fra særinteresser. 



Eksempel på forskjellige analyser

• Fotballklubbene: «Behovet er 4,73 (store) 

fotballhaller»

• «Det er vel liten tvil om at kapasiteten på 

kveldstid og i vinterhalvåret trenger minst fire 

nye haller i Bodø for at den kunne dekkes»

• Status i dag: Bodø har 5 vinteråpne 11’er-baner; 

en innendørshall, en med undervarme, og det er 

ledig kapasitet



Fra dagens Avisa Nordland

Politisk leder:

➢ «Nå har vi prioritert fotballhallen på Mørkved, 

og det står vi fast ved» 

➢ «Fotball er en stor idrett, og det er dårlig 

banekapasitet»



Kostnader fotballhall, fra Norsk prisbok 

2020. Ulike størrelser. 

Inkl. mva, passivhusstandard



Telemarksforskning, SSB, 

• Telemarksforskning – gjennomsnittlig god 

anleggsdekning, som tilsvarende kommuner

• 3300 aktive fotballspillere i 2019, like mange 

som etter 7500 flere innbyggere siden 2007.

• 14 nye kunstgressbaner, 

• Aktivitetsprofilen: befolkningen er langt flere 

enn de som trener i en fotballhall. De fleste 

spiller ikke fotball



NTNU – SIAT 

• Blir det mer aktivitet med en fotballhall?

• Har vi andre måter å tenke på?

• Danmark har gjort om flere fotballhaller til all-

aktivitetshaller, 

• tenk mindre flater, forskjellige underlag, skillevegger, 

utnytte ledig kapasitet

• Bookingsystem, skap rom for egenorganisert aktivitet, 

sosiale rom, 

• flere lag kan trene samtidig, ta helger i bruk, 

• Varmere klima

• Jordvarme, mindre haller, etc



Økonomiplanen 2022 – 2025

Hva vil skje?

• Fotballhall og/eller kyststi i kommende 

økonomiplan(er)?


